

PRESS RELEASE

VODAFONE QATAR REPORTS 11.2% INCREASE IN NET PROFIT TO QR 601 MILLION FOR 2024

Board recommends distribution of a cash dividend of 12% of the nominal share value

Doha, Qatar, 27 January 2025: Vodafone Qatar P.Q.S.C. ("Vodafone Qatar" or the "Company") announced its financial results for the year ended 31 December 2024, highlighting the sustained growth and consistent enhancement in the Company's financial and operational performance.

Key Highlights – Financial Year 2024 compared to 2023

- Total Revenue increased by 2.5% to QR 3.2 billion
- Service Revenue increased by 2.5% to QR 2.8 billion
- EBITDA increased by 6.1% to QR 1.4 billion
- EBITDA margin expanded by 1.4ppts to 42.8%
- Net Profit increased by 11.2% to QR 601 million
- Board of Directors recommends distribution of a cash dividend of 12% of the nominal share value.

Financial Summary

The Company reported a net profit of QR 601million for the financial year 2024, reflecting 11.2% increase compared to the previous year mainly driven by EBITDA growth.

Total revenue increased by 2.5% year-on-year reaching QR 3.2 billion driven by 2.5% growth in service revenue, which reached QR 2.8 billion. This growth is attributed to the sustained growth across all business segments, including mobility, managed services, fixed broadband services (Gigahome), handsets and others.

EBITDA for the period increased to QR 1.4 billion, reflecting a growth of 6.1% compared to last year, positively impacted by the higher service revenue and the continued success of the cost optimisation programme. Consequently, the reported EBITDA margin reached 42.8%, expanding by 1.4ppts. However, underlying EBITDA margin, excluding equipment and one-offs, reached 45.8%. Vodafone Qatar is now serving 2.1 million mobile customers.

Lastly, the Company achieved a return on capital employed of 11.7% in 2024, reflecting 1.1ppts increase compared to FY 2023. This is the result of successfully allocating capital to existing and new areas to diversify revenue and accelerate profitable growth.

Based on Vodafone Qatar's commitment to enhance shareholder value and the strong financial performance, the Board of Directors has recommended the distribution of a cash dividend of 12% of the nominal share value, i.e. QR 0.12 per share, which will be presented at the Company's next Annual General Assembly for approval.



The Board of Directors is proud to announce the fulfillment of its dividend policy commitment, achieving a dividend distribution of 12% of the nominal value. The Board has also approved a new dividend policy, aiming for a dividend distribution of not less than 10% of the Company's share capital. The Board of Directors may change the dividend percentage after evaluating a range of factors including net profits, regulatory requirements, and future investment opportunities.

H.E. Mr. Abdulla Nasser Al Misnad, Chairman of the Board of Directors at Vodafone Qatar, commented: "2024 has been another exceptional year where, guided by our ethos, "Together We Can", we highlighted our commitment to connecting today's ideas with the technologies of tomorrow. Over the past year, Vodafone Qatar's pioneering efforts in digital innovation have set new benchmarks within the global telecommunications industry, enhancing both product innovation and customer experience."

He added, "Sustainability remains a core pillar of Vodafone Qatar's strategy, guiding our decisions and aligning with both national and international goals. Looking ahead, we remain committed to five key objectives: simplifying operations, digitizing customer experiences, expanding core markets, diversifying beyond core markets, and upholding responsibility to our customers, shareholders, and the environment."

Mr. Rashid Fahad Al Naimi, Managing Director at Vodafone Qatar, said: "2024 was a year marked by our continued leadership in advancing Qatar's digital infrastructure, fostering sustainable growth, and enhancing the lives of its citizens. We have reinforced our position as a front-runner in connectivity and innovation, delivering unmatched speed, reliability, and seamless connectivity for both our consumer and business clients."

He noted, "Through our five-year partnership with Microsoft, Vodafone Qatar has enhanced its digital services, migrating all IT capabilities to Microsoft Azure. This partnership with Microsoft marks a significant step in enhancing our digital transformation journey, leveraging Azure and AI technologies to deliver innovative solutions and exceptional experiences to our customers."

He added, "Aligning with Qatar's National Vision 2030, it is an honor to be the first telecom company to achieve a 4-star GSAS Design & Build rating at our Head Quarters in Lusail, underscoring our commitment to sustainability and our dedication to integrating sustainable practices into our operations, setting new benchmarks in the industry."

H.E. Sheikh Hamad Abdulla Jassim Al-Thani, Chief Executive Officer at Vodafone Qatar, noted, "Vodafone Qatar has undergone significant transformation over the past five years, evolving from a mobile operator into a fully diversified technology leader. This telco to techco evolution continued in 2024, with substantial investments in cloud and Al technologies."

He added, "2024 was a year of milestone innovations, marked by the world-first launch of our Instant SIM, highlighting our dedication to customer empowerment and setting a new benchmark in service innovation. We also introduced a new portfolio of postpaid plans, designed to deliver exceptional benefits, highlighting our commitment to enhancing every aspect of our customers' lives through innovative technology. Additionally, we achieved a breakthrough in 5G technology through a landmark trial of 10+ Gbps speeds on a 5.5G high-band network."



He continued, "For 15 years, Vodafone Qatar has been at the forefront of Qatar's digital transformation, connecting its citizens to a brighter future. In 2024, we continued this journey by advancing technologies that are instrumental to Qatar's digital infrastructure - the backbone of the nation's economic, social, and sustainable development."

In QR million (unless otherwise stated)	Yearly Analysis		
	2024	2023	YoY Growth (%)
Total Revenue	3,190	3,111	+2.5%
Service Revenue	2,831	2,762	+2.5%
EBITDA	1,364	1,286	+6.1%
EBITDA Margin (%)	42.8%	41.3%	+1.4ppts
Net Profit	601	540	+11.2%

-ENDS-

About Vodafone Qatar P.Q.S.C

Vodafone Qatar P.Q.S.C. ("Vodafone Qatar") provides a comprehensive range of services including voice, messaging, data, fixed communications, IoT and ICT managed services in the State of Qatar, for both consumers and businesses alike. The Company commenced commercial operations in 2009 and has 2.1 million mobile customers as of 31 December 2024. Its state-of-the-art network infrastructure is expanding to cover key locations in the country with fibre connectivity and 5G, along with an extensive digital ecosystem, which will contribute to Qatar's continued growth and prosperity. Vodafone Qatar's vision is deeply rooted in its mission to connect today's ideas with the technologies of tomorrow by pioneering digital innovation and becoming people's first choice in telecom and digital services. Please visit www.vodafone.qa for more details.

For Investor Relations enquiries, please contact:

InvestorRelationsQatar@vodafone.ga

For press enquiries, please contact:

Mediarelations.qatar@vodafone.qa



فودافون قطر تُسجّل نمو في صافي الأرباح بنسبة 11.2% لتصل إلى 601 مليون ريال قطري لعام 2024

ومجلس الإدارة يوصي بتوزيع أرباح نقدية بنسبة 12% من القيمة الاسمية للسهم

الدوحة، قطر، 27 يناير 2025: أعلنت شركة فودافون قطر ش.م.ق.ع. ("فودافون قطر" أو "الشركة") عن نتائجها المالية للسنة المنتهية في 31 ديسمبر 2024 والتي تعكس النمو المستدام والتحسن المستمرّ في الأداء المالي والتشغيلي للشركة.

أبرز النتائج للسنة المالية 2024 مقارنة بالسنة المالية 2023

- ارتفاع إجمالي الإيرادات بنسبة 2.5% ليصل إلى 3.2 مليار ريال قطري
- ارتفاع إيرادات الخدمات بنسبة 2.5% لتصل إلى 2.8 مليار ريال قطري
- ارتفاع الأرباح قبل احتساب تكاليف التمويل والضرائب والاستهلاك والإطفاء بنسبة 6.1% لتصل الى 1.4 مليار ريال قطري
- ارتفاع هامش الربح قبل احتساب تكاليف التمويل والضر ائب والاستهلاك والإطفاء بمعدل 1.4 نقطة مئوية ليصل الى 42.8%
 - ارتفاع صافى الربح بنسبة 11.2% ليصل إلى 601 مليون ريال قطري
 - مجلس الإدارة يوصي بتوزيع أرباح نقدية بنسبة 12% من القيمة الاسمية للسهم

الملخص المالي

حققت فودافون قطر صافي ربح سنوي بلغ 610 مليون ريال قطري للعام 2024، بارتفاع وقدره 11.2% مقارنة بالعام السابق، ويُعزى ذلك بشكل أساسي إلى نمو الأرباح قبل احتساب تكاليف التمويل والضرائب والاستهلاك والإطفاء.

كما ارتفع إجمالي الإيرادات بنسبة 2.5% على أساس سنوي ليصل إلى 3.2 مليار ريال قطري، مدفوعاً بنمو إيرادات الخدمات بنسبة 2.5% والتي بلغت 2.8 مليار ريال قطري. وتُعزى هذه الزيادة إلى النمو المستدام في مختلف قطاعات الأعمال بما في ذلك خدمات الجوال، والخدمات المدارة، وخدمات البرودباند الثابت (جيجاهوم)، والهواتف المحمولة وغيرها.

وبلغت الأرباح قبل احتساب تكاليف التمويل والضرائب والاستهلاك والإطفاء 1.4 مليار ريال قطري، محققة نمواً بنسبة 6.1% مقارنة بالعام الماضي. وقد تأثرت هذه النتيجة بشكل إيجابي بارتفاع إيرادات الخدمات والاستمرار في برنامج تحسين التكلفة. ونتيجةً لذلك، ارتفع هامش الربح قبل احتساب تكاليف التمويل والضرائب والاستهلاك والإطفاء المعلن بمقدار 1.4 نقطة مئوية على أساس سنوي ليصل إلى 42.8%. أما هامش الربح الضمنيّ قبل تكاليف التمويل والضرائب والاستهلاك والإطفاء، باستثناء المعدات والصفقات غير المتكررة، بلغ 45.8%. وتقدم فودافون قطر الآن خدماتها إلى 2.1 مليون عميل للهاتف الجوال.



وأخيرًا، حققت الشركة عائدًا على رأس المال المُستثمر حيث بلغ نسبة 11.7٪ في العام 2024، بزيادة وقدر ها 1.1 نقطة مئوية مقارنةً بالعام المالي 2023. وتعكس هذه النتائج النجاح في توظيف رأس المال في مجالات قائمة وجديدة مما يساهم في تنويع مصادر الإيرادات وتعزيز نمو الأرباح.

وانطلاقاً من التزام فودافون قطر بتعزيز حقوق المساهمين واستناداً الى الأداء المالي القوي للشركة، أوصى مجلس الإدارة بتوزيع أرباح نقدية بنسبة 12% من القيمة الاسمية للسهم، أي بقيمة 0.12 ريال قطري للسهم الواحد، مع مراعاة اعتماد هذه التوصية من قبل الجمعية العمومية السنوية للشركة في اجتماعها المقبل.

يعلن مجلس الإدارة عن الوفاء بتعهداته المتعلقة بسياسة توزيع الأرباح، حيث تمكن من تحقيق نسبة توزيع أرباح تنبغ 12% من القيمة الاسمية. كما أقرّ المجلس سياسة توزيع أرباح جديدة للشركة، تهدف إلى توزيع أرباح الى المساهمين بنسبة لا تقلّ عن 10% من رأس المال. ويجوز لمجلس الإدارة تغيير نسبة توزيع الأرباح بعد تقييم مجموعة من العوامل، بما في ذلك صافي الربح والمتطلبات التنظيمية وفرص الاستثمار المستقبلية.

و علَّق **سعادة السيد عبد الله بن ناصر المسند، رئيس مجلس إدارة فودافون قطر،** قائلاً: "لقد كان 2024 عامًا استثنائيًا آخر، حيث أبرزنا التزامنا بربط أفكار اليوم بتكنولوجيا الغد، في ضوء شعارنا "معًا نستطيع". وعلى مدار العام الماضي، أرست الجهود الرائدة لشركة فودافون قطر في مجال الابتكار الرقمي معايير جديدة في قطاع الاتصالات العالمي، وهو ما عزز من ابتكار المنتجات وتجربة العملاء."

وأضاف: "لا تزال الاستدامة تمثل ركيزة أساسية لاستراتيجية فودافون قطر، حيث توجه قراراتنا وتتماشى مع الأهداف الوطنية والدولية. ومع تطلعنا للمستقبل، نسعى للحفاظ على التزامنا بخمسة أهداف رئيسية وهي: تبسيط العمليات التجارية للشركة، ورقمنة تجارب العملاء، وتوسيع الأسواق الأساسية للشركة، والتنويع خارج الأسواق الأساسية، والتمسك بالمسؤولية تجاه عملائنا ومساهمينا والبيئة."

من جانبه، قال **السيد راشد فهد النعيمي، المدير العام لشركة فودافون قطر**: "لقد تميز عام 2024 بريادتنا المتواصلة في تطوير البنية التحتية الرقمية بدولة قطر، وتعزيز النمو المستدام، وتحسين جودة حياة المواطنين والمقيمين. وقد رسخنا مكانتنا باعتبارنا شركة رائدة في مجال الاتصال والابتكار، حيث قدمنا خدمات اتصال سريعة وموثوقة وسلسة تلبي تطلعات الأفراد والشركات على حدٍ سواء. "

وأوضح: "من خلال شراكتنا التي تمتد لخمس سنوات مع مايكروسوفت، قامت فودافون قطر بتعزيز خدماتها الرقمية، حيث نقلت جميع قدراتها التقنية إلى منصة مايكروسوفت أزور. وتمثل هذه الشراكة مع مايكروسوفت خطوة مهمة في تعزيز رحلتنا نحو التحول الرقمي، من خلال الاستفادة من تقنيات أزور والذكاء الاصطناعي لتقديم حلول مبتكرة وتجارب استثنائية لعملائنا".

وأضاف: "تماشياً مع رؤية قطر الوطنية 2030، يشرفنا أن نكون أول شركة اتصالات تحقق تصنيف 4 نجوم في نظام GSAS للتصميم والبناء في مقرنا الرئيسي بمدينة لوسيل، مما يؤكد التزامنا بالاستدامة وحرصنا على دمج الممارسات المستدامة في عملياتنا، ووضع معايير جديدة في هذا القطاع."

وأشار **سعادة الشيخ حمد بن عبد الله بن جاسم آل ثاني، الرئيس التنفيذي لشركة فودافون قطر**، إلى أن "فودافون قطر شهدت تحولاً كبيرًا على مدار السنوات الخمس الماضية، حيث انتقلت من كونها مشغلاً للهاتف الجوال إلى شركة رائدة في مجال التكنولوجيا المتنوعة تمامًا. واستمر هذا التطور في عام 2024، بفضل الاستثمارات الضخمة في تكنولوجيا الحوسبة السحابية والذكاء الاصطناعي."

وأضاف سعادته: "كان 2024 عامًا حافلاً بالمبادرات المبتكرة، كان أبرزها إطلاقنا لتقنية "الشريحة الفورية"



الأولى من نوعها في العالم، وهو ما يسلط الضوء على التزامنا بتمكين العملاء وإرساء معيار جديد في ابتكار الخدمات. كما قدمنا مجموعة جديدة من باقات الاشتراك الشهري، المصممة لتقديم مزايا استثنائية، وهو ما يسلط الضوء على التزامنا بتعزيز كل جانب من جوانب حياة عملائنا عبر التكنولوجيا المبتكرة. بالإضافة إلى ذلك، حققنا تقدمًا كبيرًا في تقنية الجيل الخامس من خلال تجربة تاريخية لسرعات تزيد عن 10 جيجابت في الثانية على شبكة النطاق العريض 5.5G."

وتابع قوله: "على مدار 15 عامًا، كانت فودافون قطر في طليعة جهود التحول الرقمي بدولة قطر، عبر مساهمتها في توفير مستقبل أكثر إشراقًا من خلال تقديم خدمات اتصال مبتكرة. وفي عام 2024، واصلنا هذه الرحلة من خلال تطوير التكنولوجيا التي تمثل حجر الأساس للبنية التحتية الرقمية في دولة قطر، والتي تشكل بدورها العمود الفقري للتنمية الاقتصادية والاجتماعية المستدامة في البلاد."

التحليل السنوي				
نسبة النمو على أساس سنوي	2023	2024	مليون ريال قطري (ما لم يُذكر خلاف ذلك)	
%2.5+	3,111	3,190	إجمالي الإيرادات	
%2.5+	2,762	2,831	إيرادات الخدمات	
%6.1+	1,286	1,364	الأرباح قبل احتساب تكاليف التمويل والضرائب والاستهلاك والإطفاء	
+ 1.4 نقطة مئوية	%41.3	%42.8	هامش الربح قبل احتساب تكاليف التمويل والضرائب والاستهلاك والاطفاء (%)	
%11.2+	540	601	صافي الربح	

-انتھی-

حول فودافون قطر ش.م.ق.ع.

توفر فودافون قطر ش.م.ق.ع. ("فودافون قطر") مجموعة شاملة من الخدمات بما في ذلك الاتصال الصوتي، والرسائل النصية، والإنترنت، وخدمات الهاتف الثابت، وإنترنت الأشياء، وخدمات إدارة تكنولوجيا المعلومات والاتصالات في دولة قطر للأفراد والشركات على حد سواء. وكانت الشركة قد بدأت أعمالها التجارية في عام 2009، وبلغ عدد عملائها 2.1 مليون عميل للاتصالات المتنقلة في 31 ديسمبر 2024. وتتوسع البنية التحتية المتطورة لشبكة "فودافون قطر" لتغطي المواقع الرئيسية في الدولة عبر الألياف الضوئية، وشبكة الجيل الخامس 56، إلى جانب منظومة رقمية واسعة النطاق، وهو ما سيسهم في تعزيز مسيرة النمو والازدهار بدولة قطر. وتترسخ رؤية "فودافون قطر" لمعقر الرامية لربط أفكار اليوم بتكنولوجيا المستقبل عبر الأبياف الرقمي الرائد، وبأن تكون الخيار الأول للعملاء في مجال الاتصالات والخدمات الرقمية. للمزيد من التفاصيل، يُرجى زيارة موقعنا الرائد، وبأن تكون الخيار الأول للعملاء في مجال الاتصالات والخدمات وسية. الرقمية. الموتية الموتية، يرجى زيارة موتعا الرائد، وبأن تكون الخيار الأول العملاء في موالات والخدمات ولمو من يولم بتكنولوجيا المستقبل عبر الأبيان الرقمي الرائد، وبأن تكون الخيار الأول للعملاء في مجال الاتصالات والخدمات

> للاستفسارات الصحفية، يُرجى التواصل معنا عبر البريد الإلكتروني التالي: <u>Mediarelations.qatar@vodafone.qa</u>

للاستفسارات المتعلقة بعلاقات المستثمرين الرجاء التواصل على البريد الالكتروني التالي: InvestorRelationsQatar@vodafone.qa